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Bertola (Confindustria): Cerem Guvernului român sa nu subevalueze fenomenul

depopularii, care pare de neoprit

Românii care au emigrat în Italia nu vor sa renunte la calitatea serviciilor medicale din Italia si acesta

ramâne unul dintre motivele principale de renuntare la a reveni în tara, a declarat joi seara noul presedinte

al Confindustria România - asociatia patronala a antreprenorilor italieni din România, Giulio Bertola.

Noul presedinte al Confindustria România a prezentat membrilor organizatiei planurile pentru viitor, dedicând un

capitol separat situatiei deficitului fortei de munca din tara noastra ca si problema majora a dezvoltarii companiilor

italiene din România.

Acesta a solicitat Guvernului român sa nu subevalueze fenomenul plecarii românilor în afara tarii, remarcând ca

acest proces pare de neoprit.

"Lipsa de forta de munca este o tema dramatica, nu doar în România, ci în mare parte din Europa de Est. Natiunile

Unite, Banca Mondiala si agentiile de statistica au efectuat un studiu în ceea ce priveste depopularea din tarile din

est, luând un amplu spectru de timp în analiza, din 1989 în 2050. Putem observa ca România ar putea risca sa

ocupe o pozitie trista, pozitia a doua dintre tarile din Europa de Est din acest punct de vedere, cu o prognoza în

ceea ce priveste scaderea populatiei care ar putea ajunge la minus 30%, respectiv 6,5 milioane de cetateni români

care pleaca din România. Cerem Guvernului român sa nu subevalueze acest fenomen, care pare de neoprit", a

afirmat Giulio Bertola.

Noul presedinte al Confindustria România a apreciat ca problema fortei de munca deficitare din România trebuie

tratata prin încurajarea întoarcerii românilor din strainatate.

"În ceea ce priveste lipsa de forta de munca, consider ca este indispensabil sa deschidem o masa de discutie cu

Guvernul, dar si cu patronatele si cu celelalte asociatii românesti, dar si cu principalele sindicate din tara, pentru ca

este vorba de un argument de interes national si transversal pentru întreaga piata a muncii. Când abordam tema

lipsei de forta de munca este inevitabil sa nu ne gândim la posibila revenire a cetatenilor români din strainatate.

Trebuie deci sa încercam sa luam în considerare cu totii, Guvernul, patronate, sindicate, exigentele reale ale

familiilor românilor din strainatate, printr-un dialog direct cu Diaspora. Fara un angajament comun al tuturor

acestor entitati, care sa se concretizeze într-un proiect unic, o sa ducem lipsa de capacitati de a atrage românii din

strainatate", a subliniat Giulio Bertola.

Acesta a apreciat ca strategia guvernamentala pentru revenirea românilor în tara trebuie sa ofere facilitati

financiare pentru acestia.

"Sunt convins ca trebuie sa pozitionam familia în centrul oricarui proiect viitor, careia trebuie sa i se garanteze o

revenire în patrie cu facilitati, cu minimul de formalitati birocratice. O sa îi solicitam Guvernului facilitati în ceea

ce priveste contributiile fiscale. O sa fie greu, dar nu conteaza, o s-o facem si o sa o solicitam în numeroase

rânduri, pentru acele societati care îsi vor asuma politici de munca pe termen mediu si lung", a declarat Giulio

Bertola.

Presedintele Confindustria România a amintit ca situatia domeniului sanitar românesc este un punct crucial în

decizia românilor din Italia de a nu reveni în patrie.

"Tema sanatatii este un alt punct crucial în ceea ce priveste decizia românilor de a nu se întoarce în patrie. Românii

care au emigrat în Italia nu vor sa renunte la calitatea sanatatii din Italia si acesta ramâne unul dintre motivele
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principale de renuntare la a reveni în patrie. În noul nostru proiect am prevazut o forma de sanatate complementara

de bune practici italiene, conform principiilor de cultura mutuala pe care eu însumi, cu convingere ferma, am reusit

sa le aduc în România de doi ani. Mentinerea asistentei sanitare italiene va deveni un punct strategic pentru a

încuraja revenirea lucratorilor români din Italia fara sa aiba un impact negativ asupra bilanturilor publice ale

României. Din acest motiv vom dezvolta si mai mult aceasta forma de asistenta sanitara italiana non-profit,

sprijinind de asemenea întregul sistem de sanatate public românesc", a precizat Giulio Bertola.
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